

ceed in carrying out the covenants and conditions of the rights of occupancy,

(b) Of the twenty-four estates available for disposal, eight had been previously leased to Asian companies; one of these companies which had leased two estates was found to have unsatisfactory management and therefore did not succeed in retaining the estates; one company, which had leased four estates, was granted long-term leases over three of them, the fourth being allocated to another applicant; the remaining two estates remained in the hands of their Asian lessees; the net result, therefore, was that five estates formerly owned by Europeans passed permanently into Asian ownership; twenty European applicants for these five estates were passed over in favour of Asians,

(c) In the petitioner's case, his application was rejected because other applicants were considered to be better qualified,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

442nd meeting,
10 July 1952.

479 (XI). Petition from the Ishakia Association (T/Pet.2/131) concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from the Ishakia Association (T/Pet.2/131), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Sir John Lamb as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/953/Add.2) as well as of the oral statement²³ of the special representative, in particular that:

(a) The Administration would not be prepared to accede to the petitioners' request that it restrict the activities of Tanganyika Packers Limited since the effect of competitive buying of livestock by this company is beneficial to African cattle owners,

(b) The entire Ishakia community was reclassified as "non-natives" under Ordinance No. 39 of the Legis-

²³ *Ibid.*

férence a été donnée aux candidats qui semblaient le mieux à même de respecter les clauses du contrat et les conditions dans lesquelles devait être exercé le droit d'occupation,

b) Des sociétés asiatiques avaient antérieurement obtenu des baux pour huit domaines sur vingt-quatre domaines disponibles; on a constaté qu'une de ces sociétés, à qui deux domaines avaient été donnés à bail, n'était pas bien gérée et elle n'a donc pas pu les conserver; une autre société, qui avait pris à bail quatre domaines, a obtenu des baux à long terme pour trois d'entre eux, le quatrième ayant été cédé à un autre candidat; les deux autres plantations sont restées aux mains de leurs locataires asiatiques; il résulte donc de ces opérations que cinq domaines, appartenant jadis à des Européens, ont été transférés de façon permanente à des Asiatiques; pour ces cinq domaines, on a donné la préférence aux candidats asiatiques sur une vingtaine de candidats européens,

c) La demande du pétitionnaire a été rejetée parce que d'autres candidats ont été considérés comme plus qualifiés que lui,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Considère* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

442ème séance,
10 juillet 1952.

479 (XI). Pétition de l'Association Ishakia (T/Pet.2/131) concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de l'Association Ishakia (T/Pet.2/131), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné Sir John Lamb comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/953/Add.2), ainsi que de la déclaration verbale²³ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) L'Administration ne peut prendre en considération la demande des pétitionnaires visant à restreindre l'activité de la Tanganyika Packers Limited, car la concurrence des acheteurs sur le marché du bétail est profitable aux éleveurs africains,

b) La communauté Ishakia tout entière a été officiellement reclassée comme "non autochtone" en vertu

²³ *Ibid.*

lative Council which was published as a supplement to the *Official Gazette* and appears in all the published volumes of the *Laws of Tanganyika*,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Further draws the attention* of the petitioners to resolution 436 (X) of the Council concerning the status of the Ishakia community;

3. *Notes with satisfaction* that the request of the petitioners for official publication of Ordinance No. 39 of the Legislative Council has been met;

4. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

5. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

442nd meeting,
10 July 1952.

480 (XI). Petition from the Chagga Cultural Association, Moshi (T/Pet.2/134), concerning Tanganyika

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from the Chagga Cultural Association, Moshi (T/Pet.2/134), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Sir John Lamb as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/953/Add.2) as well as of the oral statement²⁴ of the special representative, in particular that:

(a) The existing secondary school at Old Moshi, which at present provides instruction up to Standard X, will be raised to Standard XII when the existing classes are filled; the Administering Authority also plans to establish new senior secondary schools at Tanga, Dar-es-Salaam and Malangali as rapidly as possible,

(b) The allegations of the petitioners concerning the Northern Province Labour Utilization Board are unfounded; recruitment is strictly in conformity with the Recruitment of Indigenous Workers Convention and the recruits, most of whom come from the adjoining Central Province, are provided with transportation and rest camps; such criticisms of the Board as have been made have come from dissatisfied employers,

²⁴ See document T/C.2/SR.31.

de l'ordonnance No 39 du Conseil législatif publiée en supplément à la *Gazette officielle*; cette ordonnance figure dans tous les volumes du *Recueil législatif du Tanganyika*,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Attire en outre l'attention* des pétitionnaires sur la résolution 436 (X) du Conseil relative au statut de la communauté Ishakia;

3. *Constate avec satisfaction* que la publication officielle de l'ordonnance No 39 du Conseil législatif a fait droit à la requête des pétitionnaires;

4. *Estime* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

5. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

442ème séance,
10 juillet 1952.

480 (XI). Pétition de la Chagga Cultural Association, Moshi (T/Pet.2/134), concernant le Tanganyika

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de la Chagga Cultural Association, Moshi (T/Pet.2/134), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné Sir John Lamb comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/953/Add.2), ainsi que de la déclaration verbale²⁴ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Les cours de l'école secondaire d'Old Moshi, qui vont jusqu'à la dixième année d'études (*Standard X*), iront jusqu'à la douzième année (*Standard XII*) lorsque les effectifs scolaires seront au complet; l'Autorité chargée de l'administration se propose également de créer aussitôt que possible de nouvelles écoles secondaires du deuxième cycle à Tanga, Dar-es-Salam et Malangali,

b) Les assertions des pétitionnaires concernant l'Office d'utilisation de la main-d'œuvre de la Province septentrionale sont dénuées de fondement; le recrutement est strictement conforme à la Convention sur le recrutement des ouvriers autochtones, et les ouvriers recrutés, originaires pour la plupart de la Province centrale voisine, ont à leur disposition des moyens de transport et des camps où ils peuvent se reposer; les critiques adressées à l'Office sont le fait d'employeurs mécontents,

²⁴ Voir le document T/C.2/SR.31.